
Vedtektsendringer Kapitalfondet 
 
 
Forslag �l vedtak: Styret anmoder Generalforsamlingen om å endre Kapitalfondets 
vedtekter §5, andre setning slik: Styret i Næringsforeningen i Drammensregionen disponerer 
imidlertid årlig inntil kr 2 100 000 i ordinært tilskudd til den årlige drift, på grunnlag av 
godkjent budsjett.  
 
Vedtekter for Næringsforeningens Kapitalfond, sist endret 24. mars 2022 vedlagt.  
 

Saksfremstilling: 

Det er en betydelig trygghet og styrke å ha en stor kapitalbase i bånn for foreningens drift.  

Foreningen har kunnet ta ut betydelige midler samtidig som fondet har vokst og blitt en 
enda sterkere buffer. Fondet har vært en lykke for foreningen og for medlemmene våre. 
Beløpet som tilføres Næringsforeningen fra Kapitalfondet hvert år, 850.000 kroner, ble 
regnet ut i 2014 og innført gjennom vedtektsendringer i 2015. Det er ti år siden man 
bestemte at 850.000 kroner var et riktig beløp med utgangspunkt i kapitalbasen man hadde 
på den tiden. Fondet har siden den gang vokst mer enn endringen av konsumprisindeksen. 
Det gir oss et økonomisk grunnlag til å tenke nytt og vi mener det er flere gode grunner til å 
høyne beløpet fra og med 2024.  

Mye takket være vårt solide økonomiske fundament, er Næringsforeningen i 
Drammensregionen blitt en av Norges største og aller mest aktive foreninger. VI er en 
forening i kontinuerlig vekst og med et svært høyt aktivitetsnivå. Aktivitet avler aktivitet. Vi 
går stadig inn på nye områder. Vår kompetanse og vårt engasjement er etterspurt. Det fører 
til at ressursgruppene blir flere og forventningene til hva vi kan få til blir høyere. De ansatte 
må strekke seg, det er ikke alle ønsker vi kan innfri. Det kan også legges til at 
Drammensregionen er inne i en krevende tid med tanke på infrastrukturutfordringene som 
skaper utfordringer og stillstand i en periode der det er kritisk at vi vinner frem i regionenes 
kamp om hoder: nye arbeidsplasser og nye innbyggere.  

Vi i Næringsforeningen har et økende behov for mer dybdekunnskap og tidvis flere hoder, 
men mangler den nødvendige økonomisk handlingsfrihet til å kunne gjøre den typen 
bestillinger. Bare fra det siste året kan vi trekke frem tre eksempler: 

Helsenæringen i vår region har med nytt sykehus og helsepark et stort potensiale. Det er et 
generasjonsskifte på gang, og både i nytt næringsliv (teknologi og IT spesielt), 
forskningsmiljøet på sykehus og på Universitetet. Aller parter etterlyser mer samhandling og 
mer dialog. Ting skjer ikke av seg selv. Like før jul opprettet vi derfor en ny ressursgruppe for 
helseinnovasjon. Ressursgruppe er en dugnad vi er godt vant til å drive og der mange krefter 
bidrar. Men: Helsenæring og det offentlige helsevesenet er som felt ganske nye for oss i 
foreningen. Vi har behov for ny kompetanse. Ikke minst økes presset på våre ansatte når det 
gjelder programinnhold og gjennomføring av ønsket konferanse (forskningsdagene til 
høsten) og kommunikasjon (viktig å formidle ut til beslutningstakere i offentlig sektor samt 



næringsliv hva som faktisk finnes her). Det blir også en etterspørsmål etter et større 
kunnskapsgrunnlag, eksempelvis rapporter og analyser.  

Et annet eksempel er energikrisen. Medlemmer kommer til oss og roper varsku om 
begrensningen for næringsutviklere, strømprodusenter og industri. De ønsker at vi blir en 
sterkere lobbyist på feltet og en sterkere samhandling aktørene imellom. Vi ser behovet og 
ønsker å bidra, men av kapasitetshensyn har vi rett og slett ikke maktet å dra i gang den 
etterspurte ressursgruppen for energi ennå.  

Det siste eksemplet er press på en spissere sammensatt gruppe og aktivitet knyttet til den 
store infrastrukturutfordringen i vår region. Har er det behov for langt mer enn å skrive 
kronikker. Det er et mangelfullt kunnskapsgrunnlag i offentlig sektor. Her kan det bli behov 
for å bestille ny kunnskap og være med å spleise på nye rapporter og forskning som kan 
påvirke debatten i riktig retning. Det er flere aktører som ønsker å bygge en sterkere 
påvirkningskraft gjennom foreningen. Dette betyr at vi presser vår konferansekapasitet 
ytterligere, både når det gjelder faglig innhold og praktisk gjennomføring/administrasjon. 
Samferdselsutfordringen, sperrer mye utvikling i vår region, her er et press på oss, press på å 
levere mer enn vi klarer i dag.   

Regionen vår stor overfor utfordringer. Det at så mange toneangivende aktører peker på 
Næringsforeningen er mest av alt et godt tegn, det betyr at vi gjør noe riktig. Som nøytral og 
samlende aktør har vi en posisjon som ingen andre. Samtidig gir det oss et større ansvar for 
å få gjennomslag for positive endringer for regionen vår.  

Med en større økonomisk handlefrihet enn vi har i dag, vil vi ha mulighet til å bidra enda 
sterkere når beslutninger skal fattes om Drammensregionens fremtid. Det vil igjen være en 
investering i foreningens styrke og meget sannsynlig bygge et sterkere bånd til de 
medlemmene vi har, samt rekruttere nye medlemmer. 
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 VEDTEKTER FOR 
NÆRINGSFORENINGENS KAPITALFOND 

 
Vedtatt i generalforsamlingen 24. juni 1987 med siste endringer 

i generalforsamlingen 24. mars 2022 
 

§ 1 
 
Næringsforeningens Kapitalfond er etablert med midler tilkommet ved salg av 
Handelsstandens hus, fra Drammen Næringslivsforenings Byggefond og fra Drammens 
Handelskammer. 
 

§ 2 
 

Fondets formål er å skaffe Næringsforeningen i Drammensregionen en solid og permanent 
kapitalbase. 
Primært skal avkastningen dekke verdiforringelse som følge av inflasjon og skal anvendes til 
formål nevnt under §5. 
 

§ 3 
 

Fondet skal ha et styre bestående av fem styremedlemmer og ett varamedlem. Styret består av den til 
enhver tid valgte styreleder og nestleder i Næringsforeningen i Drammensregionen samt tre 
styremedlemmer og ett varamedlem som velges av generalforsamlingen i Næringsforeningen i 
Drammensregionen etter innstilling fra valgkomiteen i Næringsforeningen i Drammensregionen. 
Disse velges for to år av gangen. Vervene er ulønnede. 
 
Styret i fondet velger selv sin leder og nestleder for ett år av gangen. Fondets styre er 
beslutningsdyktig når minst tre av medlemmene er til stede. Beslutninger treffes med simpelt flertall. 
Fondet forpliktes av styrets leder og ett styremedlem i fellesskap. 
  
Fondets styre plikter å sørge for at fondets midler til enhver tid plasseres betryggende med lang 
tidshorisont og lav risiko og med best mulig avkastning. 
 
 

§4 
 

Fondsmidlene kan forvaltes i fellesskap med andre fond som ligger under Næringsforeningen i 
Drammensregionen. 
 
Fondet er den bundne egenkapitalen til Næringsforeningen i Drammensregionen, og kan benyttes i 
henhold til § 5 i vedtektene.  
Fondets regnskap er en del av foreningens ordinære regnskap, og inngår i det offisielle årsregnskap for 
foreningen. 
 

§5 
 

Den årlige avkastningen i fondet tillegges kapitalen.  
Styret i Næringsforeningen i Drammensregionen  disponerer imidlertid årlig inntil kr 850 000 i 
ordinært tilskudd til den årlige drift, på grunnlag av godkjent budsjett. Beløpet indeksreguleres årlig 
med 40% av endringen i konsumprisindeksen og 60% av fjorårets prosentvise lønnsregulering i 
Næringsforeningen i Drammensregionen. 
I spesielle tilfeller kan styret foreslå overfor generalforsamlingen å utdele et tilleggsbeløp fra den 
bundne egenkapitalen i fondet til foreningens frie egenkapital.  
 

§6 
 

Endring av vedtektene skal behandles etter de samme bestemmelser som til enhver tid gjelder 
for endring av vedtektene for Næringsforeningen i Drammensregionen.  
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